
1 
 

REVISTA PRESEI 

 

• Scandalul ia amploare la Spitalul Universitar: Doi angajati sunt in greva foamei, 
un director a demisionat, Corpul de Control face verificari 
 

Doua cadre medicale sunt in greva foamei (foto) si unul dintre directori a demisionat 
miercuri in semn de protest fata de modul in care este administrat Spitalul Universitar 
Bucuresti (SUUB) de managerul Adriana Nica. 
 
Scandalul a izbucnit dupa ce angajatii au fost pusi sa aleaga de bunavoie intre sporuri 
si voucherele de vacanta, cu toate ca au dreptul legal la amandoua. Scandalizati de 
presiunile care s-au facut asupra lor, mai multi asistenti si infirmiere au iesit zilnic, 
incepand de luni, in curtea spitalului la proteste spontane. 
 
In timp ce pe Internet au aparut imagini compromitatoare pentru ideea de igiena in 
SUUB, protestatarii au facut dezvaluiri cutremuratoare in legatura cu conditiile in care 
sunt obligati sa lucreze si pe care le suporta unii pacienti tratati in acesti spital. In 
replica, managerul Adriana Nica a sustinut ca acuzatiile sunt imposibil de dovedit, iar 
ulterior si-a nuantat declaratia afirmand ca ele nu sunt reale. 
 
Vezi cine e managerul SUUB: 

• Iubita lui Sorin Oprescu a fost numita, fara concurs, manager al Spitalului Universitar. 
Ce spune ministrul Sanatatii 

• Iubita lui Sorin Oprescu, ajunsa director la Spitalul Universitar, s-a zbatut 5 luni sa 
...circule lifturile 
 
Protestatarii spun ca spitalul a primit si dispune de banii necesari pentru o mai buna 
administrare, pentru modernizarea aparaturii si crearea conditiilor optime pentru 
bolnavi, totul fiind o problema de decizie. 
 
Angajatii au scos la iveala conditiile in care sunt obligati sa lucreze, mentionand si ca 
"mustele de la morga intra in blocul operator", "20 de colegi s-au imbolnavit" si "o 
infiermiera pe sectie deserveste doua aripi ale spitalului". 
 
Citeste mai multe dezvaluiri facute de angajatii din SUUB. 
 
Pe de alta parte, vicepresedintele SANITAS Iulian Pope a declarat ca niciunul dintre 
drepturile banesti ale angajatilor "nu poate fi tranzactionat de angajator", prin urmare 

http://www.ziare.com/florian-bodog/ministrul-sanatatii/iubita-lui-sorin-oprescu-a-fost-numita-fara-concurs-manager-al-spitalului-universitar-ce-spune-ministrul-sanatatii-1452653
http://www.ziare.com/florian-bodog/ministrul-sanatatii/iubita-lui-sorin-oprescu-a-fost-numita-fara-concurs-manager-al-spitalului-universitar-ce-spune-ministrul-sanatatii-1452653
http://www.ziare.com/social/spital/iubita-lui-sorin-oprescu-ajunsa-director-la-spitalul-universitar-s-a-zbatut-5-luni-sa-circule-lifturile-1473153
http://www.ziare.com/social/spital/iubita-lui-sorin-oprescu-ajunsa-director-la-spitalul-universitar-s-a-zbatut-5-luni-sa-circule-lifturile-1473153
http://www.ziare.com/stiri/spitale/protest-la-universitar-angajatii-dezvaluie-conditiile-incredibile-din-spital-ministerul-sanatatii-face-verificari-1524446
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era dreptul lor sa primeasca si sporuri, si voucherele de vacanta, doar ca "etapizat", nu 
neaparat toate in aceeasi luna, conform legii. 
 
Scandalul a luat amploare dupa ce pe Facebook au aparut imagini din curtea spitalului 
cu aparatura si mobilier scoase la casat. In timp ce protestatarii spun ca managerul 
incearca sa musamalizeze problemele in fata Corpului de Control trimis de ministrul 
Sanatatii, Adriana Nica sustine ca inca de acum doua luni s-au intocmit documentele 
necesare pentru casare, iar faptul ca acest lucru se intampla in plin scandal este o 
simpla coincidenta. 
 
Conform Digi24, Corpul de Control verifica, printre altele, si modul in care au fost 
cheltuiti banii primiti de spital. Anul trecut s-a cheltuit doar o jumatate din suma primita, 
iar anul acesta nu s-a dat nici macar un leu pentru aparatura, arata sursa citata. 
 
Paie pe foc a pus si un SMS transmis marti seara prin care li se cerea angajatilor din 
spital sa nu isi paraseasca locul de munca in timpul programului. De asemenea, 
protestatarii s-au plans si de alte amenintari si posibile sanctiuni daca mai dezvaluie 
neregulile din spital. 
 
Greva foamei si demisia de onoare 
 
Asistentul medical Daniel Simion (foto stanga) a intrat in greva foamei, iar miercuri 
dimineata i s-a facut rau. Pentru ca a refuzat sa fie ingrijit in spitalul in curtea caruia 
protesta, a fost dus cu taxiul la Spitalul Militar Central, unde nu a primit ingrijiri medicale, 
nefiind considerat o urgenta, relateaza Digi24. Daniel Simion a revenit la SUUB, unde 
colega sa asistent anestezist Mariana Luceanu (foto dreapta) i s-a alaturat, intrand in 
greva foamei. 
 
"La ora 10 am declarat greva foamei. Principalele motive sunt conditiile inumane de 
tratament pentru pacienti, iar pentru noi conditiile de lucru", a declarat 
pentru Ziare.com Mariana Luceanu. 
 
Intrebata cine a demisionat in aceasta dimineata, asistenta ne-a precizat ca este vorba 
despre o "demisie de onoare" data de directorul financiar-contabil, Liana Saulea. 
 
De altfel, din documentul postat pe Internet reiese ca directorul a preferat sa renunte la 
post pentru ca nu accepta sa fie tratata asa cum a fost tratata de manager in prezenta 
Corpului de Control. De asemenea, directorul demisionar i-a cerut managerului sa dea 
dovada de respect fata de angajati si sa isi asume deciziile luate. 
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In replica la acest gest, conducerea Spitalului a remis un comunicat in care precizeaza 
doar ca directorul financiar al unitatii a fost de fapt interimar pe aceasta functie. 
 
"Doamna director financiar contabil este numita director interimar prin Ordin al 
Ministrului Sanatatii pana la data de 28 august 2018. In data de 8 august 2018, si-a 
depus demisia prin registratura spitalului, demisia fiind un act unilateral. Urmeaza ca 
incetarea activitatii sa se produca dupa expirarea perioadei legale de preaviz", au 
precizat reprezentantii Spitalului Universitar, printr-o informare de presa. 
 
"Am inteles ca de maine vor veni alaturi de noi colegii care sunt liberi", ne-a mai 
precizat Mariana Luceanu. 
 
Cat despre cei din conducerea aflata sub lupa Corpului de Control, aceasta spune ca 
"sunt intr-o vrie totala; ce era casat se arunca, ce nu era casat se caseaza". 
 
Intrebata daca au fost vreodata contactati de managerul spitalului de la inceputul 
protestului, aceasta a negat categoric. 
 
"Niciodata, niciodata de cand a inceput protestul, luni la ora 7", ne-a precizat 
Mariana Luceanu. 
 
In schimb, s-a aratat interesat de subiect deputatul USR Emanuel Ungureanu, care a 
venit la SUUB pentru a discuta cu protestatarii aflati in greva foamei. 
 
Curios sa vada cu ochii lui ce se intampla a fost si jurnalistul Dorin Chiotea, care a 
facut o vizita prin spital si care s-a aratat incantat de cele vazute. In replica, mai multi 
angajati au comentat la postarea lui, invitandu-l sa mearga si in alte zone ale spitalului. 
 
Iata cateva dintre comentarii: 
 
Christian Radu: "Ii voi face eu un traseu domnului Chiotea sa incerce o aventura de 
miresme si peisaje, exact din locul de unde imi incep eu fiecare zi de munca, adica pe 
usa prin care intra in spital dl prof Oprescu acum multi ani". 
 
Chirita Maria: "Dna Cristina, domnul a vazut doar asa pe exterior pe holuri, pe scara 
dar sa intre sa stea cateva ore si sa munceasca alaturi de noi, sa vada conditiile de 
munca si in primul rand stresul ca suntem amenintati tot timpul ca ne da afara ca si cum 
am fi pe mosia cuiva. Mai rau ca la patron. Doar atunci sa vedem ce mai zice domnul. 
Dar oare nu e pus de cineva de afara!!!" 
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Florin Rugina: "E atat de bine incat este interzis accesul cu camere de luat vederi. De 
ce nu permit televiziunilor sa filmeze in interior? Nici macar in parcare nu au acces. De 
trei zile cosmetizeaza tot ce se poate, schimba mobilier si aduc medicamente cu 
camionul. Am avut o ruda internata acum ceva timp si am observat urmatoarele: pereti 
cu igrasie, paturi de fier genul puscarie, 4 pacienti inghesuiti pe salon de 2, medicul 
trece in vizite o data la 2-3 zile si in rest vine rezidentul, usile la bai date de perete astfel 
incat microbii circula liber, lifturile urca sau coboara dupa mofturile liftierilor, 
medicamente lipsa, saloanele sunt saracacios mobilate. Ca plus, echipa medicala care 
a operat (montat stenturi) nu a cerut spaga si a procedat profesionist. Repet, de ce este 
interzis ca televiziunile sa filmeze in spital? In ce baza se interzice filmatul? E cumva 
Spitalul Universitar unitate militara, nu e de utilitate publica?" 
 
Mihaela Dumitrescu: "Sterilizarea spitalului nu veniti s-o vedeti, daca tot v-ati pus pe 
vizite, domnule Chiotea??!! Si sa vedeti in ce coditii munceste personalul de acolo, ce 
etuve (cred ca 30 sau 40 de ani!) si ce autoclave au??! Schimbarile sunt la suprafata 
doar; daca aprofundezi s-ar putea sa nu-ti mai placa! Incearca si apoi sa te aud facand 
comentarii! Dar ia-o de sus in jos si treci prin toate cotloanele,nu numai acolo unde este 
cosmetizat deja pt ca 'cineva' lucreaza acolo si i s-au creat conditii aparte". 
 
Daniel Molea: "Maestre, mergi al etajul 1 unde-i impinge tava, langa radiologie 
interventionala e o usa care da in scara de urgenta sa vezi acolo jeg si cum miroase, se 
fumeaza, focar de infectie" 

 
 (Sursa: ziare.com) 

 
 
• Liderul de sindicat Andy Nagy: Greva din Sport şi Tineret continuă cel puţin 
până luni 
 
Preşedintele Sindicatului Naţional Sport şi Tineret (SNST), Andy Nagy, a declarat 
pentru AGERPRES că întâlnirea pe care a avut-o cu conducerea Ministerului 
Tineretului şi Sportului nu a avut niciun rezultat, iar greva generală declanşată miercuri 
de angajaţii MTS va continua cel puţin până luni, când este programată o altă rundă de 
negocieri. 
 
"Am fost la întâlnirea cu conducerea MTS, însă dânşii nu au avut pentru noi nicio 
propunere în plus. În continuare ni se vorbeşte despre măriri salariale de la 1 ianuarie şi 
aşa mai departe, numai promisiuni. Dânşii erau foarte relaxaţi, păreau să nu aibă nicio 
presiune, dar greva generală continuă. Cel puţin până luni când avem o nouă întâlnire 
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cu conducerea MTS", a afirmat Nagy. 
 
Liderul de sindicat a afirmat că era normal ca MTS să anunţe că doar 200 de angajaţi 
sunt în grevă, dar a precizat că adevărul este altul. "Aşa numără ei, de fapt, aşa se 
numără peste tot când e vorba despre sindicate. Dar greva este generală, avem tabele 
cu semnături, oamenii au încetat lucrul astăzi. Noi şi dacă ne strângem în piaţă la un 
protest dânşii spun că suntem tot vreo 200. Dar vom reveni cu probe, vom arăta şi poze 
din toată ţara, pentru că oamenii nu au muncit azi. Însă nu e grav că au numărat ei 
greşit, ci că avem informaţii că se fac presiuni din ce în ce mai mari asupra angajaţilor. 
Directorii din teritoriu fac presiuni asupra angajaţilor să nu intre în grevă pentru că vor fi 
daţi afară. La fel s-a întâmplat dimineaţă la baza sportivă de la Snagov, dar am discutat 
apoi cu doamna directoare de acolo şi totul a revenit la normal", a precizat liderul de 
sindicat. 
 
Sindicatul Naţional Sport şi Tineret (SNST), afiliat la Federaţia Publisind şi membru al 
Blocului Naţional Sindical, a organizat în ultima perioadă mai multe acţiuni de protest ca 
urmare a inechităţilor salariale din domeniu, iar miercuri a declanşat greva generală şi 
încetarea totală a activităţii în Sport şi Tineret până la soluţionarea revendicărilor. 
 
Ministerul Tineretului şi Sportului a reacţionat, miercuri, şi a anunţat într-un comunicat 
de presă remis AGERPRES, că greva generală declanşată angajaţii MTS de la cluburi, 
baze sportive sau DJTS-uri nu a întrerupt pregătirea loturilor naţionale şi a promis 
majorări salariale de la 1 ianuarie 2019. Ulterior, MTS a comunicat că dintre cei 2.998 
de angajaţi, doar aproximativ 200 se află în grevă (7% din numărul total al salariaţilor), 
situaţie care nu mai poate fi asimilată cu termenul de "grevă generală". 
  
În 27 iulie, angajaţii MTS au intrat în grevă de avertisment şi au organizat un miting de 
protest în faţa sediului ministerului. La 2 august, acţiunea de protest la care au participat 
250 de persoane s-a repetat, membrii de sindicat cerând demisia ministrului Ioana Bran 
şi plecând apoi în marş spre Guvern. 
 
Sindicatul Naţional Sport şi Tineret susţine că protestează în numele a peste 3.500 de 
salariaţi din Sport şi Tineret. Conform conducerii SNST, 70% din personal, indiferent de 
vechime, studii, funcţie, este plătit cu 1.300 lei net/lună. 
 
Revendicările SNST sunt: egalizarea salariilor la nivelul maxim aflat în plată, conform 
Deciziei CCR nr.794/2016, reîncadrarea personalului conform Legii nr.153/2017 
(diferenţiat pe funcţii, răspundere, vechime), plata muncii în zilele de sâmbătă şi 
duminică, sărbătorile legale şi a orelor suplimentare, acordarea sporului de 25% pentru 
antrenorii care au sportivi la lotul naţional, acordarea sporurilor - aplicarea 
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regulamentului de sporuri, egalizarea salariilor celor din federaţiile sportive naţionale, la 
nivelul celor din subordinea MTS, acordarea voucherelor de vacanţă pentru salariaţii 
federaţiilor sportive naţionale, suplimentarea numărului de angajaţi, deblocarea 
posturilor vacante şi prelungirea contractului colectiv de muncă. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Reacții după ce ministrul Muncii a prezentat la TVR primele date și calcule din 
noua lege a pensiilor. Opoziția susține că nu este posibilă dublarea pensiilor, așa 
cum promit guvernanții 

Noi promisiuni pentru pensionari! Guvernul spune că le va dubla veniturile până în 
2021, printr-o nouă formula de calcul. Proiectul nu va putea aplicat, avertizează opoziția 
dar și analiștii, decât cu preţul tăierii din alte domenii vitale. Liniile noii legi au fost 
prezentate marți seară la TVR de ministrul Muncii şi analizate miercuri, în şedinţă, cu 
cei doi lideri ai puterii. 

Ministrul Muncii susţine că pensiile vor continua să crească în următorii ani. Apogeul ar 
urma să fie atins în 2021. 

Potrivit proiectului, vor fi luați în calcul doar cei care vor avea minimum 15 ani de 
cotizare. Ceilalți vor intra în categoria de asistați social. 

Se va schimba însă formula de calcul. Punctajele anuale acumulate se vor înmulţi cu 
raportul dintre punctul de pensie şi stagiul mediu de cotizare de 25 de ani. 

Pensionarii se tem că pensia nu va mai fi raportată la salariul mediu brut. 

Opoziţia nu consideră fezabil acest proiect şi pune sub semnul întrebării faptul că legea 
ar urma să intre în vigoare după ce se va încheia mandatul actualului guvern. 

Părerile analiştilor sunt împărţite, însă cu toţii ne îndeamnă să contribuim şi la sistemele 
de pensii private. 

Ministrul Muncii ar urma să prezinte joi, pe larg, noua lege a pensiilor, care va fi apoi 30 
de zile în dezbatere publică. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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• Ministerul Finanţelor organizează sesiuni de pregătire pentru obţinerea de 
ajutoare de stat 

Ministrul Finanţelor Publice (MFP) a anunţat, miercuri, organizarea mai multor sesiuni 
de pregătire pentru operatorii economici interesaţi în obţinerea de finanţări prin HG nr. 
807/2014 pentru instituirea unei scheme de ajutor. 

Potrivit ministerului, fiecare operator economic va putea trimite la instruire maximum doi 
reprezentanţi, iar sesiunile vor fi organizate potrivit următorului program: 
- Săptămâna 1: 13-14 august 
- Săptămâna 2: 20-23 august 

- Săptămâna 3: 27-30 august 

În cadrul sesiunilor de pregătire se va face o prezentare generală a prevederilor H.G. 
nr. 807/2014, a Ghidului solicitantului – Revizia 2 şi a Ghidului de plată – Revizia 2. În 
plus, vor fi discutate câteva speţe generale, cu titlul de exemplu. În schimb, nu se vor 
analiza proiecte de investiţii şi nu se va stabili eligibilitatea acestora. 

Operatorii economici interesaţi trebuie să completeze formularul de înscriere şi să îl 
trimită la adresa de e-mail scoaladefinante@mfinante.gov.ro. 

Programarea participanţilor va fi realizată în ordinea solicitării, urmând ca Şcoala de 
Finanţe Publice şi Vamă (SFPV) să comunice data şi ora la care se va organiza 
instruirea. 

Sesiunile de instruire vor fi susţinute de Direcţia Generală Ajutor de Stat, prin Şcoala de 
Finanţe Publice şi Vamă (SFPV). 

HG nr. 807/2014 pentru instituirea unor scheme de ajutor de stat are ca obiectiv 
stimularea investiţiilor cu impact major în economie. Printre modificările recent aduse 
Hotărârii de Guvern se numără diminuarea nivelului minim al investiţiei de la 10 
mililioane de euro la 3 mililioane de euro, simplificarea planului de investiţii aferent 
proiectului sau renunţarea la selecţia proiectelor pe bază de punctaj. 

(Sursa: Mediafax) 

 
• Isarescu: Cresterea economica va fi de 4% in acest an. Tarile care au apasat 
prea tare pe acceleratie au progresat mai putin 
 
Romania va inregistra in acest an o crestere economica apropiata de 4%, a declarat 
miercuri guvernatorul Bancii Nationale a Romaniei, Mugur Isarescu. 

mailto:scoaladefinante@mfinante.gov.ro
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"Cresterea economica probabil ca se va duce spre 4%. Vom vedea in lunile urmatoare. 
Daca vrem crestere economica mai mare, trebuie actionat pe investitii si productivitate. 
Vrem crestere economica mai mare, trebuie sa stimulam potentialul economiei, nu doar 
cererea. 
 
Daca stimulam numai cererea, si ea este peste potential, nu pot exista decat doua 
efecte: cream locuri de munca in strainatate, adica importam mai mult ca sa acopere 
excesul de cerere si nu cred ca e de dorit. E de dorit ca stimularea cererii sa fie corelata 
cu potentialul economiei, ca economia sa produca ceea ce se cere in plus. Sau cream 
inflatie, ceea ce iarasi nu este de dorit", a explicat Mugur Isarescu. 
 
Totodata, guvernatorul BNR a afirmat ca tarile care au avut o crestere economica 
constanta, de 4-5% anual, au progresat mult mai mult decat cele care au avut cresteri 
de 7%, iar apoi au inregistrat o scadere brusca. 
 
"Daca asiguram o crestere economica sustenabila, in apropierea potentialului, nu cu 
suisuri si coborasuri, este mai bine. 
 
La nivel mondial, tarile care au apasat prea tare pe acceleratie si au avut crestere 
economica de 7%, apoi scadere spre 0 sau negativa, au progresat mai putin, pe termen 
lung, decat cele care au mers cu 4-5%, constant, pe perioade mai indelungate", a 
precizat Isarescu. 
 
In luna iulie, Comisia Nationala de Prognoza (CNP) a revizuit in scadere estimarile 
cresterii economice pentru acest an, la 5,5%. In luna aprilie, Comisia estima o crestere 
de 6,1%. 
 
Totodata, pentru anii urmatori, Comisia Nationala de Prognoza estimeaza o crestere 
economica de 5,7% in 2019, 5,7% in 2020 si 5,0% in 2021. 
 
(Sursa: ziare.com) 

 
• BNR a revizuit in scadere prognoza de inflatie pentru finalul acestui an 
 
Banca Nationala a Romaniei a revizuit in scadere, de la 3,6% la 3,5%, prognoza de 
inflatie pentru finalul anului 2018, a anuntat guvernatorul BNR Mugur Isarescu. 
 
Totodata, a fost revizuita in scadere si prognoza de inflatie pentru sfarsitul lui 2019, de 

http://www.ziare.com/economie/crestere-economica/comisia-nationala-de-prognoza-a-revizuit-in-scadere-cresterea-economica-pentru-acest-an-inflatia-creste-1522029
http://www.ziare.com/economie/crestere-economica/comisia-nationala-de-prognoza-a-revizuit-in-scadere-cresterea-economica-pentru-acest-an-inflatia-creste-1522029
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la 3% la 2,7%. 
 
"Am revizuit in jos cu 0.1 puncte procentuale prognoza privind inflatia pentru finalul 
acestui an, de la 3,6% cat prognozam in luna mai la 3,5%, si cu 0.3 puncte procentuale 
prognoza privind finalul anului viitor, de la 3% la 2,7%", a declarat Mugur Isarescu. 
 
In luna iunie, rata anuala a inflatiei, care masoara evolutia preturilor de consum in 
ultimul an, a fost de 5,4%, cel mai mare nivel din februarie 2013, cand a fost 5,65%. 
 
Potrivit guvernatorului BNR, cauzele care au dus la aceasta crestere au fost miscarile 
exogene si cresterea preturilor la combustibili. 
 
Acum insa, spune Isarescu, aceste socuri exogene dispar astfel ca BNR spera ca 
inflatia va atinge tinta prognozata. Guvernatorul BNR atrage, totusi, atentia ca, daca in 
toamna apar alte socuri, lucrurile se schimba. 
 
"Trec socurile exogene si inflatia anuala va reveni spre tinta noastra. Avem motive 
statistice, economice, sa credem acest lucru. Bineinteles, daca nu vor aparea in toamna 
alte socuri care nu au fost prevazute", a subliniat Isarescu. 
 
Guvernatorul Bancii Nationale a Romaniei a mai afirmat ca datele din primele sase luni, 
care au aratat o crestere a inflatiei peste pragul de 5%, au creat asteptari inflationiste. 
 
"O alta veste care nu e foarte buna: dupa aproape jumatate de an in care toti scriau de 
inflatia de 5%, s-au creat asteptari inflationiste. Mai mult la agentii economici, dar si la 
bancheri. Totusi, bancherii cred mai mult in BNR. Agentii economici mai putini", a mai 
spus Isarescu. 
 
(Sursa: ziare.com) 

 

• Penalizarea maşinilor care poluează, pregătită de Guvern. Ministrul mediului 
vorbeşte despre noua taxă auto 

Guvernul pregăteşte o nouă metodă de penalizare a proprietarilor de maşini care 
poluează, un proiect de lege al taxei auto urmând să fie finalizat până la sfârşitul anului, 
a declarat, miercuri, la Alba Iulia, ministrul Mediului, Graţiela Gavrilescu. 

Întrebată de proiectul privind noua taxă auto, ministrul Mediului, Graţiela Gavrilescu, a 
declarat, miercuri, la Alba Iulia, că la această metodă de penalizare a poluatorilor 
lucrează specialişti din mai multe ministere. 

http://www.ziare.com/economie/rata-inflatiei/rata-anuala-a-inflatiei-a-scazut-usor-in-iunie-si-a-ajuns-la-5-40-la-suta-1520971


10 
 

„Atunci când emit un ordin de ministru, scot o ordonanţă de urgenţă, un HG, un proiect 
de lege, întotdeauna ele sunt foarte bine fundamentate şi inclusiv fac dezbatere publică 
astfel încât să nu am niciun fel de fisură în adoptarea acelui act normativ. Aşa vă spun 
şi de data aceasta. Am spus că undeva până la sfârşitul anului pentru că ne dorim să 
luăm absolut la mână, împreună cu colegi de la Ministerul Transporturilor, RAR, 
Ministerul Finanţelor, Ministerul Justiţiei, pe toate părţile, analiza acestei viitoare metode 
de penalizare a poluatorului în sensul că nu dorim ca ea să mai fie atacată, contestată 
şi să câştige cineva în instanţă. Adică din toate punctele de vedere să ne asigurăm”, a 
spus Graţiela Gavrilescu. 

(Sursa: Mediafax) 

 
• Ambitiile ministrului Transporturilor: Vrea aducerea caii ferate macar la 
standardul din 1989 
 
Ministrul Transporturilor, Lucian Sova, spune ca in Romania trenurile merg, uneori, cu 
viteza cu care se circula pe calea ferata in secolul al nouasprezecelea si ca exista peste 
500 de restrictii de viteza. 
 
Ministrul a spus, precizand insa ca o face "de maniera metaforica", faptul ca "aproape 
ca avem mai multa cale ferata cu restrictii decat cale ferata buna". 
 
" (Trenul - n.r.) merge mai incet, uneori, decat nu in secolul XX, chiar decat in secolul 
XIX", a spus ministrul Lucian Sova miercuri seara, intr-o emisiune la Romania Tv. 
 
Acesta a spus ca vrea sa aduca sistemul de transport feroviar "macar la standardul din 
1989", folosind nu doar fonduri europene, ci si bugetul CFR Infrastructura. 
 
"Toate tarile civilizate investesc in infrastructura de transport feroviar, nu asteapta 
numai fonduri europene. Noi am fost dependenti in ultimii ani exclusiv de fonduri 
europene. Eu am promovat ideea si a catorva rezultate apropo si de ultima rectificare 
bugetara, in sensul de a aloca fonduri pentru modernizarea segmentelor de cale ferata, 
sau macar aducerea lor la standardul din 1989 prin eliminarea restrictiilor. 
 
Daca puteti sa credeti, desi nu se cunoaste deloc, pentru ca sunt peste 500 de restrictii 
de viteza astazi pe infrastructura feroviara din Romania. Cu resurse proprii, CFR 
Infrastructura pana astazi a eliminat 192 de restrictii dedicate unor anumite puncte in 
care trenul trebuia sa circule cu viteze sub cea normata. 
 
Practic, as putea spune, de maniera metaforica, aproape ca avem mai multa cale ferata 
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cu restrictii decat cale ferata buna. Are capacitatea CFR Infrastructura de a lucra la 
aceste reparatii cu resurse proprii si in conditiile acestea elimini practic timpii pierduti cu 
licitatiile si cu contestatiile", a spus Lucian Sova. 
 
(Sursa: romaniatv.net) 

 
• Pana si premierul Republicii Moldova i-a trimis o scrisoare Vioricai Dancila in 
care semnaleaza probleme 
 
Premierul Republicii Moldova, Pavel Filip, i-a trimis, marti, sefei guvernului roman, 
Viorica Dancila, o scrisoare in care semnaleaza o serie de probleme la vama, cerand 
implicarea Executivului de la Bucuresti pentru fluidizarea traficului la punctele de trecere 
a frontierei cu Romania. 
 
Premierul moldovean mentioneaza ca la punctele de trecere a frontierei se 
inregistreaza o aglomerare excesiva, informeaza Radio Chisinau. Chiar daca au fost 
luate unele masuri speciale, controalele dureaza foarte mult timp, mai ales in perioada 
estivala, apreciaza el. 
 
In acest sens, Guvernul de la Chisinau face trimitere la un studiu privind evaluarea 
coridoarelor comerciale ale Republicii Moldova in care se arata ca timpul de asteptare 
la frontiera pentru marfurile care intra pe teritoriul Romaniei dureaza, in general, mult 
mai mult decat in toate celelalte puncte de trecere a frontierei ale UE. 
 
Durata medie a timpului necesar pentru trecerea frontierei romanesti este de 
aproape 6 ore, in timp ce la alte frontiere ale UE - de cel mult 24 de minute, potrivit 
analizei. 
 
In acelasi timp, acest studiu efectuat de USAID arata ca frontiera dintre Republica 
Moldova si Romania reprezinta nu doar o granita intre doua tari, ci si frontiera externa a 
Uniunii Europene, cu un nivel sporit de control. 
 
Frontierele externe ale UE difera de majoritatea frontierelor nationale, reprezentand 
poarta de acces spre o zona cu 28 de tari si o populatie de peste o jumatate de miliard 
de oameni. 
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Autorii aceluiasi studiu mai mentioneaza ca, pe parcursul ultimului deceniu, comertul 
exterior al Republicii Moldova se redirectioneaza spre Vest, motiv pentru care aceste 
probleme de trecere a frontierei devin tot mai evidente, potrivit Radio Chisinau. 
 
(Sursa: ziare.com) 
 
 
• Pregătiri pentru alegerile europarlamentare. Selecțiile din interiorul partidelor - 
analiză, conflict și "festival democratic" 

Primul test electoral al anului viitor va fi în luna mai, când vor avea loc alegerile pentru 
Parlamentul European. În noua legislatură, România va avea 33 de mandate. Pentru 
ele se bat 6 partide din legislativul de la București. Nici nu au început pregătirile, că au 
și apărut disensiunile în cursa pentru un loc eligibil. 

La PNL, selecția candidaților este cu cântec. 

Inițial, Ludovic Orban ar fi dorit alegeri interne la nivelul celor 8 regiuni de dezvoltare. 
Confruntat cu opoziția colegilor și cu riscul adâncirii actualelor conflicte interne, s-a 
mulțumit cu o reprezentare simbolică. 

Numele vor fi decise până în noiembrie, tot prin negocieri de culise. 

PSD vrea să obțină 20 de mandate, dar nu se grăbește cu pregătirea selecției 
candidaților. 

Abia la jumătatea lui septembrie vor depune rapoartele de activitate actualii aleși de la 
Bruxelles, spune europarlamentarul Victor Boștinaru. 

Evaluarea nu se anunță prea uşoară. 

În ALDE se pornesc motoarele tot din toamnă. 

USR preferă un experiment numit "festival democratic". Potrivit președintelui partidului, 
va exista o perioadă de campanie internă în lunile octombrie și noiembrie. Cei care vor 
reuși să-și convingă colegii că sunt cele mai bune opțiuni vor fi pe listă. 

Alegerile pentru Parlamentul European vor avea loc în luna mai a anului viitor. 
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În viitoarea legislatură, România va fi reprezentată de 33 de aleși, cu unul mai mult, ca 
urmare a retragerii Marii Britanii din Uniune. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

• Codrin Ştefănescu, despre prezidenţiale: Pe 15 octombrie vom şti dacă avem 
candidat comun PSD+ALDE sau nu 

Secretarul general adjunct al PSD, Codrin Ştefănescu, a anunţat miercuri seara că 
liderii PSD şi ALDE vor anunţa pe 15 octombrie dacă vor avea candidaţi separaţi la 
alegerile prezidenţiale sau dacă cele două partide vor avea un candidat comun ”care va 
lua totul din primul tur”. 

”Vor fi două variante pe care mergem şi vom face un raport pe data de 15 octombrie. 
Varianta <PSD candidat>, <ALDE candidat> şi varianta <PSD+ALDE - candidat la 
comun>. (...) În momentul de faţă facem analize foarte serioase la nivelul fiecărei 
organizaţii fiecărei localităţi, fiecărui oraş. Noi pe 15 octombrie vom avea un rezultat 
final dacă varianta candidaţi separaţi e mai bună şi în finală unul dintre candidaţi dă 
voturile celuilalt sau candidat comun, care va lua totul din primul tur”, a declarat la 
România TV secretarul general adjunct al PSD, Condrin Ştefănescu. 

Preşedinţii organizaţiilor judeţene PSD, consultaţi miercuri de MEDIAFAX, nu au exclus 
varianta ca social-democraţii să susţină la alegerile prezidenţiale un candidat care nu 
este membru de partid, însă doar în anumite condiţii. 

Preşedintele PSD a anunţat, pe 22 iulie, că PSD şi ALDE ar putea avea un candidat 
unic la alegerile prezidenţiale, candidat care ar putea fi de la PSD sau de la ALDE, Liviu 
Dragnea precizând că analiza a început deja, separat, în cadrul celor două formaţiuni. 
„Candidatul (la alegerile prezidenţiale -n.r.) va fi desemnat după o analiză foarte 
serioasă şi riguroasă, şi nu pe orgolii. Şi este posibil candidat unic. Am vorbit cu domnul 
Tăriceanu şi am convenit că orice variantă este deschisă, însă o s-o pitrocim foarte bine 
şi vom vedea care e varianta cu cea mai mare şansă de reuşită. Va fi o decizie 
raţională, nu bazată pe orgolii, pe dorinţe găunoase, ci pe dorinţa de câştig. Pentru noi 
e important ca Alianţa PSD-ALDE să câştige prezidenţialele. Ori va avea candidat 
propriu. Lăsăm această variantă deschisă în analiză, poate să fie de la PSD, poate să 
fie de la ALDE”, a declarat Liviu Dragnea, la România Tv. 

Liderul PSD a mai spus că analiza a început deja, fiind posibil şi un anunţ până la finalul 
anului. 
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„Sunt analize complexe care se fac şi o s-o terminăm spre sfârşitul anului, la toamnă. E 
posibil (să facem şi anunţul – n.r.). Facem separat (analiza – n.r.). Este inclusă în 
această analiză (prezidenţiale şi europarlamentare - n.r.)”, a completat Liviu Dragnea. 

Preşedintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat marţi seară, la Antena 3, că o 
candidatură a sa la alegerile prezidenţiale din 2019 nu este un lucru de care să se 
sperie şi că de foarte multe ori stă şi se întreabă cum ar face el mandatul de preşedinte 
şi ce ar trebui să facă pentru România. 

Întrebat dacă îşi doreşte să candideze la prezidenţiale, Tăriceanu a răspuns că este un 
lucru care îl preocupă. 

„Nu aş spune că e un lucru de care să mă sperii, dar nici nu sunt în momentul acesta 
mânat de o ambiţie nemăsurată. Niciodată în politică eu nu am procedat în felul acesta. 
Cred că cei care au ambiţii, aşa, necontrolate şi nemăsurate până la urmă ajung să facă 
greşeli. Am fost premier şi poate un pas mai sus, altul nu mai există, ar fi funcţia 
prezidenţială, ceea ce nu este un lucru care să spun că nu mă preocupă. De foarte 
multe ori stau şi mă întreb cum ar trebui să fie mandatul de preşedinte, cum aş face eu 
mandatul de preşedinte, ce ar trebui să fac pentru România, pentru că până în prezent 
eu văd o mare diferenţă între cum e descris în Constituţie rolul preşedintelui şi ce se 
întâmplă în realitate", a declarat Tăriceanu, marţi seară, la Antena 3. 

(Sursa: Antena 3) 

 

• Mihai Fifor vine cu cifre alarmante - 'Hemoragie' în MApN, aproape 10.000 de 
specialiști au plecat din sistem 

Ministerul Apărării Naţionale, Mihai Fifor, a declarat, miercuri, la Craiova, că încearcă să 
rezolve deficitul de personal cu care se confruntă după ce, anul trecut, aproape 8.000 
de oameni au plecat din sistem. 

Ministrul Apărării Naţionale, Mihai Fifor, a declarat că speră ca, până la sfârşitul anului, 
să se reuşească încadrarea a peste 6.000 de posturi. 

„Nu este uşor să atragi oameni către Armata României, pierderea de anul trecut a fost 
una destul de consistentă, aproape 8.000 de oameni care au plecat din sistem. Anul 
aceasta am început activitatea printr-un memorandum adoptat în Guvernul României cu 
6.457 de posturi scoase la concurs pentru a încerca să recalibrăm resursa umană din 
armată. Nu se întâmplă lucrurile peste noapte, sperăm ca până la finalul anului să 
reuşim să încadrăm aceste funcţii“, a declarat Fifor. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/mihai-fifor_1734.html
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El a adăugat că este vorba inclusiv de posturi de medici, psihologi sau ingineri. 

„Sunt funcţii de toate tipurile, inclusiv 400 de funcţii de medic, psihologi, ingineri.Pe de 
altă parte, fiecare categorie de forţe a solicitat un număr de posturi pe care noi am 
încercat să le prindem în acest memorandum“, a afirmat Mihai Fifor. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 
 

• Manipulare inainte de protestul diasporei: Barbatul care a spus la Antena3 ca 
are dreptul sa omoare jandarmi, pus sub acuzare de DIICOT 
     
Ovidiu Grosu, cel care sustine ca a initiat protestul diasporei din 10 august, a fost pus 
sub control judiciar de procurorii DIICOT, dupa ce a instigat public la violente intr-un 
interviu difuzat la Antena3. 
 
Organizatiile civice s-au delimitat imediat de afirmatiile lui Ovidiu Grosu si spun ca nu 
stiu nici macar cine este acesta. 
 
"Verificarile intreprinse in cauza au relevat faptul ca, inscriindu-se pe aceeasi linie a 
demersurilor de instigare publica la savarsirea de acte de violenta impotriva 
reprezentantilor autoritatilor chemate sa asigure desfasurarea in conditii de siguranta a 
manifestatiei organizate a avea loc in data de 10 august 2018 in municipiul Bucuresti, 
numitul Ovidiu Grosu a indemnat publicul verbal si scris sa savarseasca in conditiile 
Legii nr.535/2004 infractiuni contra vietii si integritatii corporale a persoanelor, respectiv 
distrugere", precizeaza DIICOT intr-un comunicat remis Ziare.com. 
 
"Eu vorbesc de o revolutie" 
 
Barbatul care se autointituleaza "adevaratul organizator al protestului diasporei din 10 
august" a spus intr-un interviu pentru Antena3 ca protestul pasnic nu este o varianta. 
 
Ovidiu Grosu este cercetat pentru instigare publica, dupa ce a declarat ca protestul 
trebuie sa fie insotit de flacari, fum si sange pe strazi. 
 
"Eu vorbesc de o revolutie, nu de un protest. (...) Trag acum un semnal de alarma, un 
avertisment catre fortele de ordine: oricine va incerca sa reprime aceste manifestari va 
fi judecat de Tribunalul Penal International, pentru ca avem drept inclusiv sa ucidem in 
aceste conditii (...) . Daca jandarmul imi pune bastonul in gat sau pistolul in cap, eu 
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am dreptul sa-i iau viata", declarat Grosu. 
 
Procurorii au luat masura controlului judiciar fata de Ovidiu Grosu, pentru un termen de 
60 de zile, de la data de 8 august si pana pe 6 octombrie. 
 
Pe durata controlului judiciar, inculpatul urmand sa respecte, printre altele, urmatoarele 
obligatii: 
 
- Sa nu foloseasca sisteme informatice ce au conexiunea de date activa (sa nu utilizeze 
Internetul); 
 
- Sa nu depaseasca limita teritoriala a judetului de resedinta decat cu incuviintarea 
prealabila a DIICOT; 
 
- Sa nu acorde interviuri; 
 
- Sa nu participe la adunari publice; 
 
- Sa nu detina, sa nu foloseasca si sa nu poarte arme. 
 
Procurorii i-au atras atentia lui Ovidiu Grosu cu privire la faptul ca, in caz de incalcare 
cu rea-credinta a obligatiilor care ii revin, masura controlului judiciar se poate inlocui cu 
arestul la domiciliu sau preventiv. 
 
ONG-urile se delimiteaza 
 
Mai multe ONG-uri s-au delimitat de declaratiile facute de Ovidiu Grosu. Acestea sunt 
Asociatia Aradul Civic (membra a platformei civice nationale & diaspora Contract 
Romania), Coruptia Ucide, Insistam, Iasul Nu Tace, Iesiti in strada daca va pasa, One 
Vision: Rezist, #REZISTENTA, Romania Vie, Reset, Stafeta Steagului Uniunii 
Europene, Umbrela Anticoruptie Cluj, VaVedem din Bucuresti, VeDem Just - Voci 
pentru Democratie si Justitie. ONG-urile si miscarile civice au facut mai multe precizari. 
 
1. Protestele civice nu sunt organizate centralizat, ca mitingurile de partid, ci sunt 
facilitate, pentru a asigura prezenta in conditii de siguranta a celor care isi doresc sa 
participe, prin intermediul mai multor pagini si grupuri de Facebook. Ovidiu Grosu nu 
este membru al acestora. 
 
In practica jurnalistica profesionista se face verificarea din 3 surse inainte de a accepta 
si prezenta un anume eveniment ca stire, insa postul de televiziune Antena3, intr-o 
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incercare de a manipula opinia publica, nu a facut acest lucru. 
 
2. Nu stim cine este, de fapt, domnul Ovidiu Grosu, stim doar ca este important ca 
protestatarii sa nu isi asume riscuri inutile si sa nu recurga la violenta, chiar daca sunt 
provocati. Ne dorim ca protestul din 10 august sa ramana un protest pasnic, prin care 
sa triumfe simtul civic si democratia si prin care oamenii sa poata sa isi exercite dreptul 
de a protesta in mod liber. 
 
3. Dorim sa reiteram recomandarile in privinta participarii la proteste pe care le-am 
sustinut, incepand cu momentul Colectiv, la toate protestele pe care organizatiile 
noastre le-au facilitat si pe care va invitam sa le aplicati si in data de 10 august. 
 
(Sursa: ziare.com) 

 
 
• Victor Negrescu: România exercită cu succes rolul de Preşedinţie din umbră la 
Consiliul Uniunii Europene 
 
România exercită cu succes rolul de Preşedinţie din umbră la Consiliul Uniunii 
Europene, a afirmat ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu, care a 
trecut în revistă, în cadrul şedinţei săptămânale a Comitetului de Coordonare a 
Sistemului naţional de gestionare a Afacerilor Europene, evoluţiile înregistrate în cadrul 
procesului de pregătire pentru exercitarea Preşedinţiei Consiliului UE de către România 
în primul semestru al anului 2019, a informat miercuri MAE. 
 
"Suntem în grafic în ceea ce priveşte procesul de pregătire pentru asumarea acestui 
mandat, pe toate dimensiunile sale. Cel mai bun exemplu în acest sens este 
reprezentat de faptul că România exercită cu succes rolul de Preşedinţie din umbră la 
Consiliul Uniunii Europene, pe durata mandatului Austriei. Acest exerciţiu implică 
realizarea aceluiaşi set de activităţi precum cele care rezultă din deţinerea efectivă a 
Preşedinţiei", a declarat Victor Negrescu, potrivit unui comunicat transmis de Ministerul 
Afacerilor Externe. 
 
Pe dimensiunea politică, până în prezent a fost realizat Programul de lucru al 
Preşedinţiei României la Consiliului Uniunii Europene, ce cuprinde narativul şi tematicile 
de interes, a fost aprobat în unanimitate în cadrul Parlamentului documentul strategic 
privind tematicile de interes ale Preşedinţiei României la Consiliul UE şi acestea au fost 
susţinute de către prim-ministru în plenul Parlamentului. 
 
De asemenea, conform MAE, România a fost prima ţară care a formulat contribuţia sa 
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privind programul comun la nivel de Trio, pe care ţara noastră îl împarte cu Finlanda şi 
Croaţia. România, prin ministrul delegat pentru Afaceri Europene, a iniţiat prima 
reuniune a Trio-lui de Preşedinţii încă din septembrie 2017, fiind de asemenea gazda 
celei de-a doua reuniuni, la Bucureşti, în ianuarie 2018. 
 
Pe dimensiunea resurselor umane, au fost identificaţi şi nominalizaţi 279 de preşedinţi 
şi vicepreşedinţi de grupuri de lucru, 342 de coordonatori şi 800 de experţi de dosar. 
Numărul de experţi şi coordonatori de dosar va evolua în funcţie de discuţiile purtate pe 
perioada Preşedinţiei Austriei la Consiliul UE. 
 
În vederea corelării numerice a echipelor din cadrul ministerelor şi a instituţiilor 
subordonate cu anvergura atribuţiilor ce le revin în cadrul acestui mandat, au fost create 
132 de posturi suplimentare în cadrul Reprezentanţei Permanente a României pe lângă 
Uniunea Europeană şi au fost create 282 de posturi temporare suplimentare, la nivelul 
ministerelor. 
 
MAE menţionează că s-a acordat o atenţie sporită elaborării planului de formare a 
personalului din administraţia publică centrală, la Bucureşti şi în Reprezentanţa 
Permanentă. Astfel, cei 1.700 de funcţionari care sunt implicaţi în pregătirea şi 
exercitarea Preşedinţiei României la Consiliul UE sunt incluşi în programele de formare 
profesională demarate încă din 2017 şi realizate cu sprijinul Institutului European din 
România, Secretariatul General al Consiliului, Parlamentului European, dar şi al 
experţilor care au lucrat pentru Estonia şi Bulgaria, ţările care au deţinut anterior 
Preşedinţia Consiliului UE. 
 
Totodată, s-a urmărit responsabilizarea, în echipele care gestionează procesul de 
pregătire şi exercitare a Preşedinţiei României la Consiliul UE, a experţilor din MAE 
care au fost implicaţi în organizarea Summitului Francofoniei şi a Summitului NATO. De 
asemenea, este utilizată expertiza şi experienţa profesioniştilor detaşaţi din cadrul 
instituţiilor europene. 
 
Tot în ceea ce priveşte dimensiunea resurselor umane, a fost lansat programul-pilot 
"Voluntari ai Preşedinţiei României la Consiliul Uniunii Europene". 
 
La nivelul specialiştilor guvernamentali în domeniul protocolului şi al comunicării au fost 
create mecanismele de lucru în perspectiva exercitării Preşedinţiei Consiliului UE, iar la 
nivelul MAE au fost organizate trei concursuri - de admitere şi pentru funcţii de execuţie 
specifice. 
 
Pe dimensiunea organizatorică, a fost elaborat calendarul Preşedinţiei României la 
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Consiliul UE, care a fost circulat statelor membre şi instituţiilor europene, a fost realizat 
planul organizatoric pentru evenimentele ce vor fi găzduite de Palatul Parlamentului şi a 
fost realizat planul organizatoric pentru Summitul de la Sibiu de pe 9 mai 2019. 
 
Directorului ARTEXIM, Mihai Constantinescu, a fost desemnat în calitate de 
coordonator general al agendei culturale a Preşedinţiei României la Consiliul UE. 
 
La nivelul MAE - Unitatea pentru Pregătirea Preşedinţiei României la Consiliul Uniunii 
Europene au fost demarate şi finalizate cu succes etapele de achiziţie publică pentru 
serviciile de cazare necesare Summitului de la Sibiu şi a reuniunilor ministeriale 
informale de la Bucureşti. 
 
De asemenea, au fost asigurate serviciile de interpretariat, prin Direcţia Generală 
Interpretare a Comisiei Europene şi au fost identificate locaţiile de desfăşurare a celor 
aproximativ 300 de reuniuni care vor avea loc în toată ţara pe durata celor şase luni de 
mandat. 
 
În ceea ce priveşte dimensiunea de comunicare şi promovare, a fost adoptat logo-ului 
Preşedinţiei României la Consiliul UE, selectat în noiembrie 2017 printr-un concurs 
derulat în baza unui parteneriat între Ministerul Educaţiei Naţionale şi Ministerul 
Afacerilor Externe, prin ministrul delegat pentru Afaceri Europene. Conceptul câştigător 
îi aparţine lui Ioan Nicolae Dobrinescu (15 ani), elev în clasa a IX-a la Colegiul Naţional 
"I.L.Caragiale" din Bucureşti. 
 
Totodată, a fost adoptat motto-ul Preşedinţiei României la Consiliul UE, "Coeziunea, o 
valoare comună europeană", rezultatul unor consultări instituţionale, finalizate în mai 
2018, privind propunerile făcute de reprezentanţi de prestigiu ai mediului academic, 
ştiinţific şi publicistic. 
 
Nu în ultimul rând, în septembrie 2017 a demarat, prin intermediul ministrului delegat 
pentru Afaceri Europene, ciclul de conferinţe şi dezbateri publice "Dialoguri Europene" 
şi a fost lansat, în iulie anul acesta, un nou format de discuţii cu cetăţenii: 
#VorbimDespreEuropa. 
 
Pe dimensiunea civică, a fost lansat, pe 12 octombrie 2017, Forumul de consultare 
publică, comunicare şi dezbateri în vederea pregătirii şi exercitării Preşedinţiei României 
la Consiliul UE - "EU-RO 2019", în cadrul căruia au fost supuse dezbaterii cu cei peste 
500 de parteneri sociali înscrişi temele prioritare sectoriale identificate. 
 
Pe 9 mai anul acesta, a fost lansată seria de "Consultări cetăţeneşti pentru viitorul 
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Uniunii Europene" - un ciclu de evenimente are ca scop dezbaterea liniilor prioritare 
viitoare ale proiectului comunitar şi se înscrie în cadrul generat de iniţiativa lansată la 
nivel european şi asumată la nivelul statelor membre. Consultările cetăţeneşti constituie 
cadrul democratic pentru a dezbate cele mai importante teme la nivel european, atât 
cele care privesc direct România şi pe cetăţenii săi, cât şi cele relevante pentru viitorul 
Uniunii Europene, relevă MAE. 
 
În acelaşi context, a fost lansată procedura operaţională privind cooperarea cu parteneri 
asociativi în promovarea unor subiecte de interes pe perioada Preşedinţiei României la 
Consiliul UE, prin acordarea Patronajului Preşedinţiei României la Consiliul UE, 
respectiv a statutului de eveniment Partener al Preşedinţiei României la Consiliul UE. 
 
De asemenea, a fost lansat ghidul privind selectarea şi contractarea sponsorizărilor 
pentru pregătirea şi exercitarea Preşedinţiei României a Consiliului UE de către 
structura care se ocupă în mod tradiţional de aceste aspecte, pentru a veni în sprijinul 
celor care doresc să susţină mandatul pe care România îl va deţine în perioada 1 
ianuarie - 30 iunie 2019, având în vedere exemplele Preşedinţiilor anterioare care au 
recurs la acest tip de mecanism. 
 
Pe dimensiunea tehnică, au fost finalizate demersurile privind implementarea de soluţii 
IT care vor permite eficientizarea activităţii, inclusiv a unui sistem direct de comunicare 
online şi a fost finalizat sistemul de acreditare. 
 
Site-ul de prezentare a pregătirilor pentru Presedinţia României la Consiliul 
UE, www.romania2019.eu, a fost lansat în februarie anul acesta, portalul fiind 
dezvoltat utilizând exclusiv competenţele existente în sistemul public şi a fost demarat 
procesul de realizare a site-ului de exercitare al Preşedinţiei României la Consiliul 
Uniunii Europene.  
 
(Sursa: Agerpres) 

 

• România, alături de ţări din NATO şi UE, reafirmă susţinerea pentru 
suveranitatea Georgiei, la zece ani de la războiul ruso-georgian  

România, alături de mai multe ţări, aproape toate din NATO şi UE, reafirmă, la zece ani 
de la conflictul militar ruso-georgian, susţinerea pentru suveranitatea Georgiei, cerând 
Rusiei să anuleze recunoaşterea independenţei regiunilor separatiste Abhazia şi Osetia 
de Sud. 

http://www.romania2019.eu/
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"România susţine cu fermitate suveranitatea şi integritatea teritorială a Georgiei în 
cadrul frontierelor recunoscute internaţional", afirmă ministrul român de Externe, Teodor 
Meleşcanu. 

La zece ani de la războiul ruso-georgian, Grupul numit "Prietenii Georgiei" a transmis 
un mesaj de susţinere adresat Administraţiei de la Tbilisi. "Reafirmăm susţinerea 
deplină pentru suveranitatea şi integritatea teritorială a Georgiei în cadrul frontierelor 
recunoscute internaţional. La zece ani de la invazia militară rusă în Georgia, rămânem 
profund preocupaţi privind continuarea ocupaţiei asupra teritoriilor georgiene şi 
subliniem necesitatea soluţionării conflictului pe cale paşnică, prin respectarea în 
totalitate a Cartei ONU, a Actului Helsinki, a normelor şi principiilor fundamentale ale 
reglementărilor internaţionale. Îndemnăm Rusia să revină asupra deciziei de 
recunoaştere a aşa-numitei independenţe a regiunilor georgiene Abhazia şi Osetia de 
Sud", se arată în Declaraţia comună semnată de Canada, Cehia, Estonia, Letonia, 
Lituania, Marea Britanie, Polonia, România, Suedia, Statele Unite şi Ucraina. 

"În cei zece ani de la războiul din august 2008, Georgia a înregistrat progrese în 
consolidarea democraţiei şi practicilor de guvernare, în procesul de integrare europeană 
şi euro-atlantică şi în dezvoltarea economică. Este dezolant că aceste beneficii nu pot fi 
împărtăşite şi locuitorilor din regiunile georgiene Abhazia şi Osetia de Sud. Credem că 
rezolvarea pe cale paşnică a conflictului ruso-georgian ar avea efecte de transformare 
nu doar asupra Georgiei, ci şi asupra întregii regiuni", precizează "Prietenii Georgiei". 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Ministrul italian de Interne somează România şi Bulgaria să ia măsuri pentru 
limitarea migraţiei „sclavilor” în Italia 

Matteo Salvini, vicepremier al Italiei, ministru de Interne şi liderul formaţiunii radicale 
Liga Nordului, a acuzat România şi Bulgaria că trimit "sclavi" în Europa occidentală, 
cerând măsuri pentru limitarea traficului de persoane şi cazurilor de exploatare. 

Două accidente rutiere produse în sudul Italiei în urma cărora au murit 16 imigranţi 
extracomunitari care lucrau ca sezonieri au generat o dezbatere politică amplă privind 
exploatarea muncitorilor străini. 

Ministrul italian de Interne, Matteo Salvini, a cerut măsuri dure pentru limitarea 
imigraţiei, a traficului de persoane şi a formelor de sclavie. "Există o lege privind 
exploatarea persoanelor care trebuie actualizată pentru a le permite angajaţilor din 
agricultură să lucreze legal. Dar legea nu rezolvă problema, trebuie aplicată, iar fermierii 
trebuie să fie în situaţia de a putea respecta legea", a afirmat Matteo Salvini. 
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"Vom încerca să aplicăm măsuri de constrângere şi pentru legalitatea transporturilor; în 
ultima perioadă au fost sechestrate 300 de mijloace de transport, autoutilitare cu 
numere de înmatriculare bulgare şi fără asigurare. Există şi un import de sclavi din ţări 
comunitare: România şi Bulgaria. Le voi scrie colegilor mei din aceste ţări pentru că, dat 
fiind că fac parte din Uniunea Europeană, trebuie să ia la rândul lor măsuri pentru 
controlul mijloacelor de transport şi persoanelor. Obiectivul este o gestionare 
transparentă a transporturilor, aş spune chiar un sistem public de transporturi, pentru a 
opri afacerile grupurilor de crimă organizată", a subliniat Matteo Salvini, potrivit 
publicaţiei Il Messaggero şi site-ului TGcom24.Mediaset.it. 

Două accidente rutiere grave au avut loc în urmă cu câteva zile în sudul Italiei. 
Sâmbătă, patru imigranţi nord-africani au murit în zona Ascoli Satriano / Castelluccio dei 
Sauri după ce microbuzul în care se aflau s-a lovit cu un TIR. Într-un alt accident, 
produs luni, 12 imigranţi africani au murit după ce micrubuzul cu care erau transportaţi, 
înmatriculat în Bulgaria, s-a lovit cu un autocamion în localitatea Ripalta, situată în 
provincia Foggia (regiunea Puglia). 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Estonia cere o investigaţie după ce un avion NATO a lansat o rachetă în spaţiul 
său aerian: "Este vorba de un incident grav" 

Guvernul Estoniei a cerut, miercuri după-amiază, Alianţei Nord-Atlantice să 
investigheze incidentul în care un avion NATO aflat într-o misiune de patrulare a lansat 
accidental o rachetă în spaţiul aerian eston. 

Premierul eston, Juri Ratas, a discutat telefonic despre acest incident cu secretarul 
general NATO, Jens Stoltenberg. 

"I-am spus secretarului general NATO că este vorba de un incident grav şi că suntem 
preocupaţi în Estonia în legătură cu acest caz. Îi mulţumim lui Dumnezeu că, din ceea 
ce ştim până acum, nimeni nu a fost rănit în incident", a declarat Juri Ratas, citat de 
site-ul agenţiei Reuters. 

"I-am cerut lui Jens Stoltenberg să trateze cu mare seriozitate incidentul şi să identifice 
rapid circumstanţele în care s-a produs", a subliniat premierul Estoniei. 

Un avion de vânătoare spaniol a lansat din greşeală, marţi, o rachetă de tip aer-aer 
deasupra Estoniei. Ministerul spaniol al Apărării a anunţat iniţierea unei anchete în 
acest caz. 
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Secretarul general NATO, Jens Stoltenberg, a exprimat regret în legătură cu acest 
incident. 

(Sursa: Mediafax) 
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